
We kijken terug op een bijzonder jaar. Het 
eerste jaar als Land van Cuijk waarin op 1 
januari 2022 32 dorpen en 1 stad werden 
samengevoegd tot een nieuwe gemeente. Met 
90.000 inwoners en in oppervlakte (352 km2) 
de grootste van Brabant, een gemeente van 
formaat. Het jaar waarin ook GroenLinks en 
PvdA met een gezamenlijke fractie zijn gestart 
in de nieuwe gemeenteraad. En als 
coalitiepartij een wethouder leverde aan het 
college van Burgemeester & Wethouders. Ons 
enthousiaste team bestaat uit 3 raadsleden, 3 
commissieleden, 1 wethouder (portefeuille 
Duurzaamheid, Natuur en Mobiliteit) en een 
actieve steunfractie.  
 
In deze nieuwsbrief informeren we je over een 
aantal onderwerpen waar we afgelopen jaar 
veel aandacht en tijd aan hebben besteed. Wil 
je graag meedenken of op een andere manier 
meedoen, lees onderaan de nieuwsbrief hoe 
dat kan.  
 
Graag tot ziens! 
Fractie GroenLinks-PvdA  
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We begonnen het jaar met een 
coalitieverklaring. GroenLinks-PvdA gaf samen 
met drie andere partijen aan wat de drie 
belangrijkste thema’s zijn voor het komende 
jaar: duurzaamheid, bestaanszekerheid en 
wonen.  
Met die start kon een nieuw college, een 
nieuwe raad en de nieuwe ambtelijke 
organisatie aan de slag om de overgang naar 
de nieuwe gemeente zo soepel mogelijk te 
laten verlopen.  
Daarna schreven we samen met (bijna) alle 
partijen in de gemeenteraad de andere plannen 
uit in een raadsprogramma. Het is duurzaam, 
groen, sociaal en mede dankzij onze inbreng 
zijn bestaanszekerheid en gezondheid 
belangrijke thema’s geworden, met o.a. de 
aanstelling van een armoedecoördinator.  
 
Al snel na het raadsprogramma volgde de 
kaderbrief waarin de plannen uit de 
coalitieverklaring en het raadsprogramma 
werden omgezet in echte beleidsvoornemens. 
Tegelijkertijd moesten we anticiperen op de 
wereld om ons heen.  

https://groenlinkspvda.nu/nieuws/samen-bouwen-aan-een-duurzaam-en-vitaal-land-van-cuijk/
https://groenlinkspvda.nu/


3 

De oorlog in Oekraïne, de covid-pandemie, 
prijsstijgingen, energiekosten, woningbouw, 
transitie van de landbouw, personeelskrapte en 
de eisen aan duurzaamheid raken onze 
inwoners en ondernemers. Het vroeg en vraagt 
om een gemeente die meer doet voor de 
samenleving.  

 
Maar we kijken vooral graag positief terug op 
ons eerste jaar als gemeente Land van Cuijk. 
Samen hebben we bergen werk verzet. Er is 
veel goeds in gang gezet, er zijn bijna 500 
woningen gebouwd, we investeren in schonere 
lucht, hebben gezorgd voor iets meer 
bestaanszekerheid en de eerste stappen zijn 
gezet naar een diverser landelijk gebied. 

 
 

We willen vaart maken met de 
duurzaamheidsplannen. Hiervoor werden 
belangrijke stappen gezet. Maar we zijn ook 
kritisch, keuzes uit het verleden kunnen een 
rem zetten op daadwerkelijke verbetering van 
het klimaat.  
 

De overgang van fossiele naar duurzame 
energie is actueler dan ooit. Dit vraagt om een 
daadkrachtige gemeente. Samen met inwoners 
zijn en gaan we op zoek naar alternatieve 
bronnen en innovatieve technieken. Hierbij 
wordt nadrukkelijk gekeken naar 
samenwerking met bedrijfsleven, 
woningbouwcorporaties, energiecorporaties en 
andere overheden. Energiebesparing is daarbij 
de basis. Inwoners kunnen onafhankelijk advies 

https://groenlinkspvda.nu/
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krijgen van Brabant Woont Slim, er worden 
gratis (goedbezochte) energiespreekuren en 
energiecoaches aangeboden, ook blijven we 
energiecafés organiseren. 
www.gemeentelandvancuijk.nl/energie-en-
duurzaamheid  
 

GroenLinks-PvdA heeft bij bekendmaking van 
de grootste stikstofvervuilers van Nederland, 
kritische vragen gesteld over biomassacentrale 
BECC uit Cuijk. Er wordt namelijk onderzocht 
om vanuit deze centrale een warmtenet aan te 
leggen naar huizen in Cuijk. In deze 
biomassacentrale op het industrieterrein in de 
haven tussen Katwijk en Cuijk wordt hout 
verbrand om energie op te wekken en warmte 
te leveren aan enkele bedrijven. Houtgestookte 
biomassacentrales stoten meer CO2 uit dan 
steenkoolcentrales, niet voor niets draait de 
Rijksoverheid de subsidiekraan straks dicht 
voor dit soort bedrijven. Wij vinden het 
verwarmen van huizen met deze centrale dan 
ook onverantwoord.  
 

Het wordt steeds urgenter om onze 
leefomgeving aan te passen aan het 
veranderende klimaat. Er zijn drastische 
maatregelen nodig om de gevolgen van 
wateroverlast, droogte en hitte te beperken. 
Daar wordt in Land van Cuijk hard aan gewerkt. 
Dit is nodig om onze gemeente leefbaar te 
houden voor onze bewoners, maar ook voor 
natuur en landbouw is het pure noodzaak om 

http://www.gemeentelandvancuijk.nl/energie-en-duurzaamheid
http://www.gemeentelandvancuijk.nl/energie-en-duurzaamheid
https://groenlinkspvda.nu/nieuws/groenlinks-pvda-stelt-vragen-over-biomassacentrale-cuijk/
https://groenlinkspvda.nu/
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klimaatbestendiger te zijn. Dat doen we als 
gemeente Land van Cuijk samen met 
waterschap Aa en Maas en andere partners.  
Zo wordt er gewerkt aan het vergroenen van 
tuinen, plantsoenen, schoolpleinen en 
bedrijventerreinen. Ook is in kaart gebracht 
waar risico’s op wateroverlast of hitte groot 
zijn en worden maatregelen bedacht en 
(gefaseerd) uitgevoerd. Bijvoorbeeld in de 
centra van Boxmeer en Cuijk.  
 
Het 4e uitvoeringsprogramma 
Klimaatbestendig Land van Cuijk is inmiddels in 
de maak. Wij zetten in op meer groene 
oplossingen. Samen maken we Land van Cuijk 
klimaatproof! 
 

Kijk hier naar twee filmpjes die gemaakt zijn 
om anderen te inspireren: Groenblauwe 

schoolpleinen en vergroenen van 
bedrijventerreinen.  
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

De gemeenten Bergen, Gennep en Land van 

Cuijk (met onze wethouder Antoinette Maas) 

sloten een Green Deal samen met AgriFood 

Tech en Industriële Kring Land van Cuijk en 

Noord-Limburg. Het is de bedoeling om de 

verduurzaming van bedrijventerreinen te 

versnellen, door onder meer de vaak 

versteende bedrijventerreinen te vergroenen 

https://www.youtube.com/watch?v=MjYDBNuF19I
https://www.youtube.com/watch?v=MjYDBNuF19I
https://www.youtube.com/watch?v=nDExWVkjUIA
https://www.youtube.com/watch?v=nDExWVkjUIA
https://groenlinkspvda.nu/
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en waterbestendig te maken. Ook wordt 

ingezet op duurzame energie en mobiliteit. 
 

Schone lucht is van levensbelang. Daarom 
heeft Land van Cuijk zich aangesloten bij het 
Schone Lucht Akkoord. Om de luchtkwaliteit te 
verbeteren wordt een programma opgesteld 
met maatregelen. Hierover zijn onze inwoners 
naar hun mening gevraagd, ruim 1200 mensen 
vulden de enquête in over uitstoot van 
houtstook, verkeer, industrie en veehouderij. 
Ook werden ZLTO, Milieuvereniging, Industriële 
Kring en GGD gevraagd om mee te denken en 
werd bij de gemeenteraad input opgehaald. In 
het eerste kwartaal neemt de gemeenteraad 
een besluit over de maatregelen. GroenLinks-
PvdA gaat voor duidelijke maatregelen en een 
echt schone lucht.  
 

In november vond een kick-off plaats van het 
(nieuwe) platform Natuur, Ecologie & 
Landschap Land van Cuijk. De gemeente wil in 
samenwerking met het platform nieuw natuur- 
en landschapsbeleid opstellen. De 
betrokkenheid is groot: diverse organisaties op 
het gebied van natuurbescherming en 
natuureducatie hadden zich verzameld. Niet 
alleen lokale stichtingen en verenigingen zoals 
IVN en Milieuvereniging Land van Cuijk zaten 
aan tafel. Ook provinciale en landelijke 
organisaties zoals landbouworganisatie ZLTO, 
Brabants Landschap en Natuurmonumenten. 
Ook de dorps- en wijkraden zullen komende 
tijd betrokken worden.  
 
De nieuwe integrale natuurvisie, een 
verkiezingsspeerpunt van GroenLinks-PvdA, 
wordt geschreven en moet eind 2023 klaar zijn, 
inclusief uitvoeringsprogramma. Het nieuwe 
bomenbeleid zal hier onderdeel van zijn.  
 

https://groenlinkspvda.nu/
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Bomen zorgen niet alleen voor onze zuurstof 
en een groene omgeving, bomen zijn goed 
tegen droogte, ze zorgen ervoor dat de bodem 
het water beter vasthoudt en zijn onze 
natuurlijke airco.  
Eind augustus is een tijdelijk afweegkader van 
onze wethouder vastgesteld door het college. 
Dit is gericht op het behoud van gemeentelijke 
(laan)bomen door het principe ‘niet kappen 
tenzij’. Hiermee kan zorgvuldiger een afweging 
worden gemaakt voordat tot het kappen van 
bomen wordt overgegaan. Het afweegkader 
blijft als pilot gelden tot er een nieuw 
bomenbeleid is. 
 

Duurzame bereikbaarheid van dorpen en 
voorzieningen is een van de speerpunten van 
onze nieuwe gemeente. Om hier invulling aan 
te geven is een langjarig mobiliteitsplan nodig. 
De voorbereidingen zijn in gang gezet door 
onze wethouder mobiliteit. Er wordt komende 
tijd toegewerkt naar een analyse van de 
knelpunten met een knelpuntenkaart die 
iedereen kan invullen. Ook worden 
mobiliteitscafés georganiseerd voor 
belangengroepen, vertegenwoordigers van 
scholen, wijk- en dorpsraden, ondernemers, 
hulpdiensten etc.  

https://groenlinkspvda.nu/
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Het plan moet leiden tot een concreet 
programma, met o.a. een fietsagenda en 
verkeersveiligheidsmaatregelen. 
 
Komend jaar is actuele informatie te vinden op 
de gemeentelijke website: 
www.gemeentelandvancuijk.nl  
 

 

 
 

 

Meer mensen dan ooit dreigden afgelopen jaar 
door de armoedegrens te zakken. Alhoewel 
structureel armoedebeleid voor de nieuwe 
gemeente nog in de maak is, nam GroenLinks-
PvdA samen met SP en Team Lokaal het 
initiatief om onze inwoners ruimhartig te 
ondersteunen. 
 

Mensen in de bijstand mogen voortaan wat 
geld bijverdienen of giften ontvangen zonder 
dat zij daardoor financieel gekort worden. In 
totaal mag 1200 euro aan giften worden 
ontvangen en bijverdienen kan tot een wettelijk 
toegestaan bedrag. Ook werd dringend 
verzocht om mensen met schulden beter te 
helpen. Het college gaat hiermee aan de slag.  

http://www.gemeentelandvancuijk.nl/
https://groenlinkspvda.nu/
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We namen samen met het CDA het voortouw 
om meer mensen gemeentelijk financieel te 
ondersteunen. Eerst konden onze inwoners 
gebruik maken van toeslagen van de gemeente 
als zij maximaal 115% verdienden van het 
bijstandsbedrag. Nu is dit verhoogd tot 120% 
van het bijstandsniveau. Dat geeft mensen net 
iets meer ruimte. We vinden het daarbij erg 
belangrijk dat de gemeente alle regelingen en 
voorzieningen in duidelijke taal onder de 
aandacht brengt, zodat iedere inwoner ze kan 
vinden.  
 

GroenLinks-PvdA was een van de 
initiatiefnemers van een gemeentelijk 
noodfonds energiearmoede van 4 miljoen euro. 
Ook mensen die (net) boven het minimumloon 
verdienen, kunnen zo een bijdrage krijgen voor 
de gestegen energiekosten; middeninkomens 
krijgen steun op maat. De helft van het geld is 
bedoeld om verenigingen tegemoet te komen 
als ze door de hogere energielasten in de 
problemen komen.  
 

 

https://groenlinkspvda.nu/
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Richting het einde van 2022 stond het Integraal 
Huisvestingsprogramma (IHP) onderwijs op de 
agenda, het kan jullie bijna niet ontgaan zijn. Er 
was veel onrust en ook onvrede over het plan 
van het schoolbestuur om schoollocaties in Mill 
en Stevensbeek te sluiten. Vanuit onze eigen 
gemeentelijke verantwoordelijkheid voor 
leefbaarheid, gebouwen en financiën hebben 
we met enkele andere partijen verzocht om de 
kansen en mogelijkheden tot behoud te 
onderzoeken; de uitgangspunten voor het 
integraal huisvestingsplan hebben we wel 
vastgesteld.  
 
Inmiddels hebben de laatste gesprekken met 
de overkoepelende organisatie OMO 
plaatsgevonden; dit heeft niet tot een ander 
besluit van het schoolbestuur geleid. In de 
komende jaren zullen de scholen meer 
geconcentreerd worden.  
 

De bibliotheek in Cuijk gaat verhuizen naar de 
schouwburg; de gemeenteraad heeft hier 
afgelopen jaar groen licht voor gegeven. Met 
de bibliotheek binnen de muren van de 
schouwburg ontstaat 1 ontmoetingsplek, het 
‘Huis van Cuijk’, waar cultuuraanbod, 
workshops en lezingen, rustig werken, studeren 
en verbinding met anderen samenkomt. Vanaf 
juni staat eerst een verbouwing gepland om de 
schouwburg geschikt te maken voor de 
bibliotheek. In november wordt dan de 
bibliotheek heropend op haar nieuwe plek.   
  

https://groenlinkspvda.nu/
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We kijken trots terug en enthousiast vooruit. Er 
zijn nog volop uitdagingen, daar gaan we ons 
met overtuiging het komende jaar weer voor 
inzetten. 
 
Wil je meer weten over ons werk van het 
afgelopen jaar? Bekijk dan eens de andere 
nieuwsberichten van afgelopen jaar op 
https://groenlinkspvda.nu 
 
Wil je graag op de hoogte blijven, in gesprek of 
meedoen met GroenLinks-PvdA Land van 
Cuijk? 
Neem dan contact met ons op via de website 
of stuur een mail naar een van onze raadsleden: 
 
Mike.van.diemen@gmail.com 
Esmee.van.der.ham@groenlinkspvda.nu 
roosaben@hotmail.com 
han.welbers@gmail.com 
 
 
Wij wensen iedereen een gelukkig en gezond 
2023 en zullen ons ook dit jaar weer inzetten 
voor een groen, sociaal en progressief Land 
van Cuijk. 
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